
OR.0002/38/2014.US         

P r o t o k ó ł  Nr  XXXVIII/2014 
_______________________________________________ 

z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 
z dnia 26 lutego 2014 r.  

 

Ad. pkt-u 1. 
Na sesji Rady Miejskiej w Bytowie w dniu otwarcia obecnych było – 20 
radnych. Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Nieobecny: 
- Tomasz Redo 
 
W posiedzeniu Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Listę osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Pan Leszek Waszkiewicz – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Bytowie. 
 
Następnie przewodniczący obrad otwierając XXXVIII sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie, o godz. 10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie,  

ul. 1 Maja 15, stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować  
i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przewodniczący przywitał wszystkich radnych, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy Bytów,  sołtysów, przewodniczących 
zarządów osiedli Bytowa, prasy, radia oraz pozostałych mieszkańców gminy 
Bytów, przysłuchujących się obradom Rady. 
 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
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5. Informacja z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie w 2013r. 
6. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 2014 rok. 
7. Informacja o sprawozdaniu z wysokości średnich wynagrodzeń za 2013 rok, nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Bytów.  
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nadania nazwy ulicy  (druk nr 338),  
b) uchwalenia „Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu gminy Bytów  

na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną” (druk nr 343), 
c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

odcinka trasy napowietrznej linii elektroenergetycznej 2x400 kV relacji Gdańsk 
Przyjaźń – Żydowo Kierzkowo (druk nr 344), 

d) rozpatrzenia skargi na bezczynność  burmistrza Bytowa (druk nr 339),  
e) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego  

(druk nr 340),  
f) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. (druk nr 341),  
g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2028  

(druk nr 342). 
9.   Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie sesji Rady. 
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad? 

 
Uwag ani żadnych innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz poddał 
porządek obrad pod głosowanie w brzmieniu jak wyże. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska przyjęła porządek 
obrad, wg którego będzie procedować Rada. 
 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Leszek Waszkiewicz, poinformował,  
że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie  
do informacji publicznej protokół z poprzedniej sesji został wyłożony  
w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
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Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 20-za.   
 

Ad. pkt-u 4. 
W ramach interpelacji radni podnieśli następujące zagadnienia: 
 
Radny Wiesław Dykier  zapytał, jaki przewiduje się bilans finansowy,  
w związku ze złożonymi nowymi deklaracjami śmieciowymi? Czy wpływy 
równają się wydatkom? Czy nastąpi obniżka ceny opłat za śmieci, czy też nie? 
 

� w sprawie utworzenia dodatkowej kasy w Urzędzie Miejskim  
w Bytowie, z uwagi na zbyt długie kolejki, w związku z uiszczaniem 
opłat przez mieszkańców gminy z tytułu podatków i opłat lokalnych. 
Na uciążliwości te  skarżą się mieszkańcy gminy. 

 
Jednocześnie zapytał, czy podjęto już ostateczną decyzję w sprawie pomnika 
na Placu Krofeya w Bytowie? 
 
Radny Janusz Miąskowski 
 
� w sprawie remontu zapadniętego chodnika na odcinku ul. Górnej  

w Bytowie. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski 
� w sprawie wycięcia suchych drzew (świerków) za szpitalem w Bytowie,  
� w sprawie udrożnienia rowu melioracyjnego biegnącego przez prywatny 

teren Pana Machuta. Radny poprosił o zajęcie się tą sprawą, ponieważ 
wydobywająca się woda zalewa pozostałe tereny (łąki).  

 
Radna Maria Mielewczyk zapytała, kiedy nastąpi usuwanie pisaku z ulic 
miasta?  
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Radna Barbara Pobłocka zapytała, kiedy rozpocznie się przegląd stanu 
technicznego wszystkich placów zabaw na terenach wiejskich oraz ich 
remont? 
 
� w sprawie dokonania stanu technicznego dróg gruntowych (polnych)  

w gminie Bytów, zwłaszcza w Ząbinowicach w kierunku Rabacina  
(p. Stoltmana oraz przy jeziorze), które są nieprzejezdne.  

 
Radny Ludwik Lenc zapytał, jak docelowo rozwiązano sprawę remontu ulicy 
Pogodnej w Bytowie, w szczególności chodzi o utworzenie dodatkowych 
miejsc parkingowych, wjazdów oraz drzew? 
 
Radny Marek Osiński 
 
� w sprawie wymiany nawierzchni płyty boiska w Udorpiu, 
� w sprawie wybudowania lub przeniesienia przystanku autobusowego 

bliżej wsi w Udorpiu przy drodze wojewódzkiej nr 212. Radny podkreślił,  
iż interpelację w tej sprawie składał kilkakrotnie, z uwagi  
na bezpieczeństwo dzieci, która do tej pory nie została załatwiona. 

 

 Ad. pkt-u 5-6. 
Informacje z działalności poszczególnych stałych komisji Rady Miejskiej  
w Bytowie za rok 2013, w kolejności składali ich przewodniczący. I tak: 

1. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Programowania 
Rozwoju Gminy za rok 2013 złożył Pan Marian Miazga, które stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

2. Sprawozdanie z działalności Komisji Potrzeb Społecznych za rok 2013 
złożył Pan Janusz Miąskowski, które stanowi załącznik nr 5  
do protokołu. 

3. Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu za rok 
2013 złożył Pan Mieczysław Bachórz, które stanowi załącznik nr 6  
do protokołu. 

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska za rok 2013 złożył Pan Jerzy Wyczk, które stanowi 
załącznik nr  7 do protokołu.  

 
Następnie w kolejności jak wyżej przewodniczący poszczególnych komisji 
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stałych Rady Miejskiej przedstawiali plany pracy na rok 2014, które stanowią 
załącznik nr 8, 9, 10 i 11 do protokołu. 
 
Pytań ani uwag do ww. sprawozdań i planów pracy nie było. 
 

Ad. pkt-u 7. 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez gminę Bytów za 2013 rok przedstawił kierownik 
Wydziału Edukacji i Promocji Pan Andrzej Hrycyna. 
 
Poinformował, że zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 
Nauczyciela oraz z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia  
13 stycznia 2010 r. w sprawie sposobu opracowywania sprawozdania  
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 
terytorialnego Wydział EP przeprowadził analizę poniesionych w roku 2013 
wydatków na wynagrodzenia nauczycieli z placówek oświatowych,  
dla których organem prowadzącym jest gmina Bytów, w odniesieniu  
do wysokości średnich wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury 
zatrudnienia nauczycieli i ustalił kwoty różnicy dla: 
− nauczycieli stażystów w wysokości          6 141,78 zł 
− nauczycieli kontraktowych w wysokości     74 172,58 zł 
− nauczycieli mianowanych w wysokości     22 870,72 zł  
− nauczycieli dyplomowanych w wysokości   419 011,70 zł 

Z powyższych danych wynika, że wszyscy nauczyciele uczący w szkołach  
i przedszkolach dla których organem prowadzącym jest gmina Bytów 
osiągnęli średnie wynagrodzenia zgodnie z art. 30a ustawy Karta Nauczyciela. 
W ubiegłym roku gmina Bytów również nie wypłacała nauczycielom 
jednorazowych dodatków uzupełniających. Zgodnie z ww. ustawą 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego zostało wysłane  
w dniu 17.01.2014 r. do RIO w Gdańsku (również w formie elektronicznej), 
Rady Miejskiej w Bytowie, dyrektorów placówek oświatowych gminy Bytów, 
ZNP O/Bytów, MK NSZZ „Solidarność” w Bytowie oraz WZZ 
„SOLIDARNOŚĆ – OŚWIATA” KM w Miastku. 
 
Pytań ani uwag do ww. sprawozdania nie było. 
 
Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad. pkt-u 8. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
nadania nazwy ulicy   
 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński.  
Poinformował, że z wnioskiem o ustalenie numeru porządkowego dla 
zabudowy na działce 4/27 w Mądrzechowie wystąpił właściciel tej 
nieruchomości. Z uwagi na to, że teren Góry Mądrzechowskiej jest objęty 
mpzp dokonano podziału gruntu pod drogę i nadano nazwę nowo powstałej 
ulicy Nad Strumykiem, która z mocy prawa przeszła na własność gminy 
Bytów. Poza tym pozytywną opinię w tej sprawie wyraziła również Rada 
Sołecka w Mądrzechowie. Skutki finansowe dla budżetu gminy, w związku  
z wprowadzeniem nazwy ulicy tj. umieszczenie ulicowskazu wynoszą 400 zł. 
 
Stanowiska komisji merytorycznych przedstawiali w kolejności ich 
przewodniczący. I tak: 
 
- Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały  
    zaopiniowała pozytywnie. 
 
- Komisja Potrzeb Społecznych – jw. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/334/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
uchwalenia „Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu gminy 
Bytów na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną”  

 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski, który 
poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27.04.2001 r. Prawo 
ochrony środowiska istnieje możliwość udzielania dotacji ze środków 
pochodzących z opłat uiszczanych za korzystanie ze środowiska  
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i administracyjnych kar pieniężnych za przekroczenia lub naruszenia 
wymogów korzystania ze środowiska na przedsięwzięcia z zakresu zadań 
służących ochronie środowiska wodno-gruntowego i polepszeniu gospodarki 
wodno-ściekowej w gminie Bytów, polegające na wyposażeniu 
nieruchomości w przydomową oczyszczalnię ścieków (w przypadku 
nieruchomości nie objętych systemem kanalizacji sanitarnej). Podłączenie do 
instalacji przydomowej oczyszczalni ścieków (w miejscu gdzie nie ma 
możliwości usytuowania kanalizacji sanitarnej), powiązane z likwidacją 
zbiorników bezodpływowych pozwoli na wyeliminowanie potencjalnych 
zagrożeń dla środowiska w postaci zanieczyszczenia wód i gruntu 
nieoczyszczonymi ściekami sanitarnymi. W efekcie nastąpi poprawa jakości 
środowiska i komfortu życia mieszkańców. Zasady udzielania dotacji celowej, 
obejmujące w szczególności kryteria wyboru inwestycji do dofinansowania 
oraz informacje dotyczące wniosków o dotację, terminów ich składania oraz 
tryb postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposób jej rozliczania określa 
„Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu gminy Bytów na zadania 
związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną”, stanowiący załącznik 
do uchwały. Udzielenie dotacji celowej, będzie następowało na podstawie 
umowy zawartej przez gminę z określonymi ww. regulaminem podmiotami.  
Dotacje celowe na realizacje inwestycji służących ochronie środowiska  
i gospodarce wodnej będą finansowane ze środków stanowiących dochód 
budżetu gminy Bytów z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska  
i administracyjnych kar pieniężnych za przekroczenia lub naruszenia 
wymogów korzystania ze środowiska. W bieżącym roku budżetowym  
na dotacje celowe w tym zakresie przeznaczono kwotę w wysokości 50 000 zł. 
Jeżeli dany podmiot lub osoba fizyczna wystąpi z takim wnioskiem, wówczas 
otrzyma dofinansowanie w wysokości 50%, czyli 3 000 zł.  
 
Stanowisko komisji merytorycznej przedstawił jej przewodniczący Pan Jerzy 
Wyczk informując, iż Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  
projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, nie wnosząc żadnych 
uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/335/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego odcinka trasy napowietrznej linii elektroenergetycznej 
2x400 kV relacji Gdańsk Przyjaźń – Żydowo Kierzkowo 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski   
na podstawie uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. Poinformował, 
że planowana inwestycja polegająca na budowie dwutorowej linii 
elektroenergetycznej 400 kV relacji Gdańsk Przyjaźń – Żydowo Kierzkowo 
wynika z  planu w zakresie zaspokojenia obecnego i przyszłego 
zapotrzebowania na energię elektryczną opracowanego przez Polskie Sieci 
Elektroenergetyczne Operator S. A. Zgodnie z programem inwestycja 
zakwalifikowana została do grupy bezpieczeństwa pracy sieci związanej  
ze strategią zmiany napięcia sieci – likwidacja ograniczeń sieciowych 
wynikających ze wzrostu zapotrzebowania na energię, potrzeby zwiększenia 
pewności zasilania oraz regulacji napięcia i mocy biernej, jak również 
sprzęganiem sieci 400 i 220 kV. Realizacja inwestycji przełoży się wprost  
na poprawę bezpieczeństwa energetycznego kraju, w szczególności 
województwa pomorskiego i zachodniopomorskiego. Realizacja 
projektowanej linii 400kV wiąże się z likwidacją istniejącej linii 220kV. 
Planowana inwestycja stanowi inwestycję celu publicznego. Zgodnie z ustawą 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym „Ustalenie przeznaczenia 
terenu, rozmieszczenie inwestycji celu publicznego oraz określenie sposobów 
zagospodarowania i warunków zabudowy terenu następuje w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego.” Specyfika projektowanej inwestycji wiąże się 
z wprowadzeniem ograniczeń przestrzennych oraz prawnych wynikających 
między innymi z charakteru liniowego tej inwestycji, czy konieczności 
ustanowienia pasa technologicznego. Najlepszą formą prawnego umocowania 
przedmiotowej inwestycji w przestrzeni gminy jest ujęcie jej w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego. Konieczność zastosowania trybu 
planu wynika również z obowiązujących przepisów z zakresu ochrony 
gruntów rolnych i leśnych. Przepisy te narzucają konieczność uzyskania 
zgody właściwych organów na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych 
i leśnych na cele nieleśne. Specyfika inwestycji oraz terenów przez które 
przechodzi projektowana linia wymusza taką konieczność, zaś przedmiotowe 
zgody można uzyskać jedynie w procedurze planu miejscowego. Trasa 
projektowanej inwestycji przechodzi zarówno przez obszary, na których 
obowiązują miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, przez 
obszary bez planów, jak również przez obszary, dla których plany znajdują się 
w trakcie procedowania. Na terenach objętych planami konieczne jest 
przeprowadzenie procedury zmiany planu, zaś na obszarach bez planów – ich 
sporządzenie. Dla obszarów, dla których procedowane są plany miejscowe 
zmiany wymagała będzie uchwała intencyjna. Ze względu na konieczność 
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integracji działań związanych z wprowadzeniem inwestycji do planu, 
konieczne jest objęcie zadania jedną procedurą planistyczną. Pozwoli to na 
sprawne przeprowadzenie procedury istotnej z punktu widzenia 
bezpieczeństwa energetycznego regionu i kraju. Budowa linii 2x400 kV relacji 
Gdańsk Przyjaźń – Żydowo Kierzkowo służy poprawie bezpieczeństwa 
energetycznego kraju, w tym województw: pomorskiego  
i zachodniopomorskiego w ramach realizacji celów przyjętych w Polityce 
Energetycznej Polski do 2030 roku. Inwestycja wpisuje się również w zalecenia 
Unii Europejskiej w zakresie rozbudowy i modernizacji sieci przesyłowych. 
Dodatkowo stanowić będzie łącznik miedzy połączeniami trans granicznymi 
z Litwą i Niemcami. Inwestycja jest odpowiedzią na rosnące potrzeby  
w zakresie energii elektrycznej w ujęciu regionalnym i krajowym, jak również 
potrzebę zapewnienia ciągłości dostaw energii elektrycznej o stałym napięciu 
i mocy biernej. Koszty związane z opracowaniem miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego nie będą obciążały budżetu gminy,  
w całości zostaną pokryte przez Polskie Sieci Elektroenergetyczne S.A. 
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrała radna Barbara Pobłocka, która skierowała pytanie 
do przewodniczącego Rady Miejskiej, dlaczego ww. projekt uchwały był 
omawiany tylko przez jedną komisję a nie przez Komisję Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska, która także jest kompetentna w tej sprawie, 
ponieważ trasa napowietrznej linii elektroenergetycznej przebiega również 
przez tereny rolne? Poza tym czy właściciele gruntów wyrazili zgodę, 
ponieważ wiąże się to z odszkodowaniami? 
 
 
W odpowiedzi przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz stwierdził,  
że nie było takiej potrzeby, ponieważ każdy projekt uchwały wg kompetencji 
jest kierowany do merytorycznej komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie, 
celem zaopiniowania. Taka procedura stosowana jest już od wielu lat o której 
radna powinna wiedzieć. Jeżeli chodzi o zgody właścicieli gruntów,  
to te kwestie reguluje ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. Natomiast, jeżeli chodzi o odszkodowania, to te kwestie 
reguluje Firma Aldesa Nowa Energia.   
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
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Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
 
Przy 3 głosach wstrzymujących się Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/336/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. - przyjęła  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
rozpatrzenia skargi na bezczynność  burmistrza Bytowa 
 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie przedstawiła Pani 
Barbara Pobłocka zastępca przewodniczącego komisji, z uwagi na wyłączenie 
z postępowania w tej sprawie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Bytowie Pana Stanisława Kożyczkowskiego.  
 
Komisja Rewizyjna po dokonaniu analizy dokumentacji oraz po zapoznaniu 
się z treścią odpowiedzi burmistrza Bytowa w powyższej sprawie uznała 
skargę  za bezzasadną, ponieważ skarżącym została udzielona odpowiedź. 
Wcześniejsze poinformowanie o sposobie załatwienia sprawy przez 
burmistrza Bytowa, nie było możliwe, ponieważ trwało postępowanie 
administracyjne w tej sprawie, które zakończyło się wydaniem decyzji 
administracyjnej. Ponadto osoby skarżące, nie będące stronami w sprawie nie 
podlegały obowiązkowi wynikającemu z art. 36 § 1 Kpa dotyczącego 
zawiadomienia stron o przyczynie zwłoki w toczącym się postępowaniu  
i podaniu nowego terminu do załatwienia sprawy, a jedynie o sposobie 
załatwienia skargi. Jednocześnie komisja  zobowiązała Radcę Prawnego tut. 
Urzędu Miejskiego do przygotowania projektu uchwały w tej sprawie  
na najbliższą sesję Rady Miejskiej w Bytowie. Głosowanie: 5-za. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję nad ww. 
projektem uchwały. 
 
Radny Ludwik Lenc odnosząc się do ww. sprawy powiedział, gdyby 
burmistrz udzielił odpowiedzi skarżącym w terminie i poinformował  
o przyczynie zwłoki, w toczącym się postępowaniu, wówczas nie byłoby 
sprawy.   
 
Na pewno tak, skarżący chcieliby wiedzieć, co dalej dzieje się z ich sprawą. 
Jednak zgodnie z przepisami Kpa nie ma takiego obowiązku powiadamiania 
osób skarżących nie będących stronami o  przyczynie zwłoki w toczącym się 
postępowaniu. Po zakończeniu postępowania administracyjnego udzielono 
odpowiedzi skarżącym w dniu 27.01.2014 r. - odpowiedział zastępca 
burmistrza Pan Jacek Czapiewski.  
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Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/337/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 
Pomorskiego  
 
Projekt uchwały omówił burmistrza Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
Poinformował, że modernizacja ulicy Gdańskiej została rozpoczęta przez 
ZDW w 2002 roku i podzielona na cztery etapy. Dotychczas łącznie wykonano 
odcinek od Zespołu Szkół Ogólnokształcących do jeziora Jeleń.  Gmina Bytów 
każdorazowo partycypowała w kosztach realizacji tego zadania na poziomie 
25% kosztów całkowitych. Obecnie, na wniosek gminy Bytów trwają 
rozmowy z Samorządem Województwa Pomorskiego dotyczące przebudowy  
w roku bieżącym ostatniego odcinka ulicy Gdańskiej (od skrzyżowania z ul. 
Sikorskiego do zatoki autobusowej przy ZSO) o długości 558 mb. A więc, jest 
szansa wykonania tego zadania przy podziale nadwyżki budżetowej  
w województwie przy wsparciu samorządu gminnego. Dlatego niezbędne jest 
podjęcie ww. uchwały. W ramach zadania ma nastąpić m.in. zmiana 
nawierzchni, budowa lewoskrętów i zjazdów, budowa azyli dla pieszych  
i miejsc parkingowych, budowa chodników i ciągów pieszo-rowerowych, 
budowa nowych przejść dla pieszych, wymiana oświetlenia. Ulica Gdańska  
w Bytowie należy do jednej z najbardziej niebezpiecznych ulic. W roku 
ubiegłym na omawianym odcinku drogi było 19 zdarzeń drogowych, w tym 
3 wypadki  i 16 kolizji, a w roku 2012, 16 zdarzeń drogowych, w tym 1 
wypadek i 15 kolizji. Realizacja zadania w roku bieżącym zależy  
od zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Województwa 
Pomorskiego. Przewidywany koszt realizacji zadania, to kwota 3,2 mln zł,  
w tym udział gminy 25%, jednak nie więcej niż 800 tys. zł. Przewidywany 
termin realizacji – II półrocze 2014 r. Środki finansowe na udzielenie pomocy 
finansowej pochodzą z wolnych środków z roku 2013. 

 
Stanowisko komisji merytorycznej przedstawił jej przewodniczący Pan 
Marian Miazga informując, iż komisja projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie, nie wnosząc żadnych uwag, uważając remont tej ulicy za 
zasadny, z uwagi na bezpieczeństwo.  
 
Głos w dyskusji zabrał radny Stanisław Borzyszkowski, który zapytał,  
czy w Urzędzie Miejskim znajduje się projekt przebudowy tej ulicy? 
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Znowelizowany projekt techniczny przebudowy tej ulicy znajduje  
się w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Gdańsku. Natomiast w Urzędzie 
Miejskim w Bytowie znajdują się tylko mapy przebudowy tej ulicy powiedział 
burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski zapytał, czy na tych mapach naniesiono 
wjazd i przejście dla pieszych w kierunku przedszkola przy ul. Słonecznej. Jest 
to również niebezpieczny odcinek drogi. 
 
Na pewno tak powiedział burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. Jest to 
projekt gwarantujący bezpieczeństwo, który uwzględnia wszystkie lewoskręty 
i zjazdy oraz budowę azyli dla pieszych i miejsc parkingowych. Budowę 
chodników i ciągów pieszo-rowerowych. Budowę nowych przejść dla 
pieszych oraz wymianę oświetlenia. 
 
Radny Wiesław Dykier zapytał, dlaczego teraz gmina Bytów dysponuje 
wolnymi środkami, których wcześniej  nie było na wykonanie placu 
rekreacyjnego w Gostkowie? Radny nie neguje przebudowy ulicy Gdańskiej. 
Jednak skąd raptem wzięły się te środki? 
  
Na początku roku nie mamy takich informacji, ile pozostanie wolnych 
środków z rozliczenia finansowego z roku ubiegłego, czyli dawnej „nadwyżki 
budżetowej”. Dzisiaj już wiemy, że prawdopodobnie będzie, to kwota około  
3 mln zł, które można byłoby przeznaczyć na spłatę zobowiązań. Jednak takie 
przedsięwzięcie, jak przebudowa ulicy Gdańskiej, jest zadaniem 
priorytetowym i nie należy tego porównywać do budowy placu zabaw. Ulica 
Gdańska należy do jednej z najbardziej niebezpiecznych ulic w mieście. To nie 
ulega wątpliwości powiedział burmistrz Bytowa. 
 
Radna Barbara Pobłocka również opowiedziała się za radnym Dykierem. 
Uważa, że wsie należy jednakowo traktować, tak samo jak miasto. 
 
Tu nie chodzi o poprawę wizerunku, lecz o bezpieczeństwo powiedział 
burmistrz. 
 
Pozytywną opinię w sprawie remontu ulicy Gdańskiej wyraziła również 
radna Maria Mielewczyk, ale mogło to być wykonane dużo wcześniej,  
nie w ostatnim roku wyborczym.  
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
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Po przedstawieniu pozytywnego stanowiska komisji merytorycznej oraz  
dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie 
ogólne.    
 
W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/338/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła. 
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Jarosław Gawin/ 

 
 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. 
 
Zmiany w budżecie gminy po stronie dochodów jak i wydatków 
budżetowych omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra  na podstawie 
załącznika nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego projektu uchwały. 
 
Budżet gminy Bytów na rok 2014 po dokonanych zmianach zamyka się po 
stronie: 
 
Dochodów – 71 547 811 zł 
Wydatków – 80 783 664 zł 
oraz deficytem w wysokości 9 235 853 zł, którego źródłem pokrycia są 
przychody pochodzące z kredytu. 
 
Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (18-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/339/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. – przyjęła.  
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny  Bogdan Adamczyk/ 
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przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata  
2014-2028  
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa  Pani Barbara Góra na podstawie 
uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. 
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gmin przedstawił jej 
przewodniczący Pan Marian Miazga informując, że komisja nie wniosła 
żadnych uwag opiniując projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły żadnych uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XXXVIII/340/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 26.02.2014 r. – przyjęła.  
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

/W glosowaniu nie wziął udziału radny Stanisław Borzyszkowski/ 
 

Ad. pkt-u 8. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  
w powyższej sprawie? 
 
 
Tak – odpowiedział radny Stanisław Borzyszkowski. Chciałbym uzyskać 
więcej informacji na temat udziału w spotkaniu burmistrza Bytowa Pana 
Ryszarda Sylki w Tuchomiu, w dniu 22.01.2014 r. na temat wspólnego 
ubiegania się o środki unijne przez gminy Powiatu Bytowskiego. 
 
 
Wg nowych zasad preferowane będą projekty wspólne. Kompleksowo 
załatwiające temat. Na spotkaniu w Tuchomiu w dniu 22.01.2014 r. 
postanowiliśmy wspólnie z innymi gminami samorządu Powiatu 
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Bytowskiego podzielić się zadaniami. Gmina Bytów weźmie udział w dwóch 
projektach: 

� kompleksowe zagospodarowanie osadów ściekowych dla gminy Bytów  
i gmin ościennych. W tym celu gmina Bytów nabyła grunty  
w Przyborzycach, 

� zagospodarowanie jezior (kąpielisk). 
 
Po zebraniu wszystkich informacji na ww. tematy, wówczas będziemy mogli 
przygotować stosowny wniosek na każde zadanie oddzielnie w ramach 
konkursu.  
 
Innych pytań, ani uwag nie było. 
 

Ad. pkt-u 9. 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 
 
� w sprawie zbyt dużej kolejki przy kasie Urzędu Miejskiego w Bytowie 

stwierdził, iż faktycznie tak było. Dlatego w tym celu uruchomiono drugą 
kasę w dawnym sekretariacie burmistrza, gdzie przyjmowane są opłaty 
gotówką a nie kartą płatniczą. Taka sytuacja pojawia się zawsze na 
początku roku, kiedy zbliża się okres płatniczy, związany  
z nowymi podatkami i opłatami lokalnymi, w tym również z opłatami  
za śmieci.   

 
� w sprawie projektu remontu ulicy Pogodnej w Bytowie powiedział,  

że każdy projekt w trakcie realizacji jest poprawiany, aby dopasować  
go do istniejących potrzeb. W najbliższym czasie zajmiemy się również 
wnioskiem, który dzisiaj wpłynął do Urzędu Miejskiego podpisany przez 
72 mieszkańców ul. Pogodnej w sprawie wycinki wszystkich drzew. 
Jeżeli chodzi o obsługę parkingu, to pewne kwestie zostały usunięte. Ilość 
miejsc parkingowych prawdopodobnie pozostanie taka sama, czyli około 
40. Również poprawiono kwestię zjazdów. 

 
� w sprawie wymiany nawierzchni płyty boiska w Udorpiu podkreslił,  

iż faktycznie radny kilkakrotnie podnosił ten temat. Jednak na dzień 
dzisiejszy nie może złożyć takiej deklaracji, ponieważ uznano by to za 
obietnicę przedwyborczą. Takie słowa już dzisiaj padały. W związku  
z powyższym chciałby się wstrzymać z odpowiedzią. 
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Radny Marek Osiński po raz kolejny zajął głos, prosząc burmistrza  
Bytowa o przyznanie środków na wykonanie tego zadania, ponieważ środki  
z funduszu sołeckiego zostały przeznaczone na odwodnienie tego terenu. 
 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej 
Kraweczyński. 
 
� w sprawie pomnika na Placu Krofeya w Bytowie stwierdził, iż faktycznie 

sprawa ta na dzień dzisiejszy jakby troszeczkę przycichła. Nie ustalono też  
żadnego terminu rozbiórki tego pomnika. Wszystkie decyzje jakie zapadną 
odnośnie placu Krofeya na pewną będą oparte o pewne koncepcje i analizy. 
Trzeba też podkreślić, że nadal wpływają zastrzeżenia co do rozbiórki tego 
pomnika.  

 
� w sprawie remontu zapadniętego chodnika na odcinku ul. Górnej  

w Bytowie powiedział, że wniosek w tej sprawie został już skierowany  
do Wydziału WI, celem wykonania. 

 
� w sprawie wybudowania lub przeniesienia przystanku autobusowego 

bliżej wsi w Udorpiu powiedział, że temat ten jest już nam znany. W tej 
sprawie skierowano ponownie pismo do ZDW, w celu zajęcia stanowiska. 

 
� dokonania przegląd stanu technicznego wszystkich placów zabaw  

na terenach wiejskich oraz ich remontu powiedział, że zasady jak co roku 
są takie same i radna Poblocka na pewno wie, że zawsze po zakończeniu 
okresu zimowego, na wiosnę, wspólnie z sołtysami wsi dokonywane  
są takie przeglądy i na bieżąco ustalane co w pierwszej kolejności należy 
wykonać. Jak również na wiosnę wspólnie z Wydziałem WI dokonywane 
są objazdy wszystkich dróg gminnych wskazanych przez sołtysów, które  
w kolejności będą remontowane w ramach posiadanych środków. 
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Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
 
� w sprawie bilansu finansowego systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, w związku z nowymi deklaracjami śmieciowymi 
powiedział, że jeszcze na dzień dzisiejszy nie spłynęły wszystkie 
deklaracje śmieciowe na rok 2014. Brakuje ponad 100 deklaracji.  
Nie znamy też jeszcze ogólnego przypisu jaki będzie na rok 2014.   
Zaległości z roku 2013 wynoszą około 60 tys. zł. Na podstawie wstępnych 
wyliczeń wynika, że system ten się nie bilansuje. Gmina cały czas 
dokłada. Mamy nadzieję, że w niedługim czasie się to zmieni.  
Po zakończeniu roku budżetowego będziemy dokładnie wiedzieli jaki jest 
bilans zysków i strat. Poza tym tematem tym będzie zajmowała się 
Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bytowie, na której informacje te 
zostaną szczegółowo przedstawione.  

 
� w sprawie wycięcia suchych drzew (świerków) za szpitalem w Bytowie 

powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do Starostwa 
Powiatowego, celem wykonania. 

 
� w sprawie udrożnienia rowu melioracyjnego biegnącego przez prywatny 

teren Pana Machuta powiedział, że po dokonaniu wizji w terenie, 
wówczas zostaną podjęte stosowne kroki w tej sprawie. 

 
� w sprawie usunięcia pisaku z ulic miasta powiedział, że po okresie 

zimowym zawsze następuje sprzątanie tych ulic. W tej chwili mamy 
jeszcze okres zimowy  i obowiązującą umowę z Firmą ELWOZ do końca 
kwietnia br., która wykonuje te czynności na bieżąco. 

 
� w sprawie dokonania wszystkich placów zabaw na wsi powiedział, że jak 

co roku dokonywane są takie przeglądy. Już w 2013 roku zostały 
zakupione środki do konserwacji urządzeń zabawowych, które będą 
wykonywane przez pracowników interwencyjnych na wiosnę. 
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Ad. pkt-u 10. 
Przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz zapoznał radnych z treścią 
nw. pism, które wpłynęły do biura Rady Miejskiej. 
 
1. Pismem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku z dnia 
5.02.2014 r. w sprawie odrzucenia skargi pana Wincentego Knitra na uchwałę 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 25.01.2012 r. w sprawie ustalenia strefy 
płatnego parkowania na terenie miasta oraz wysokości stawek opłat za 
parkowanie. 
 
2. Wezwaniem pana Wincentego Knitra z dnia 24.02.2014 r. w sprawie 
uchylenia stanowiska Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 11.09.2013 r. w sprawie 
rozbiórki pomnika zlokalizowanego na Placu Szymona Krofeya w Bytowie 
oraz podjęcia uchwały zobowiązującej burmistrza Bytowa do przywrócenia 
stanu właściwego ww. pomnika. 
 
Poinformował też, że z treścią ww. pism można zapoznać się w biurze Rady, 
które stanowią załącznik nr 21 i 22 do protokołu. 
 

Ad. pkt-u 11. 
Pan Leszek Waszkiewicz, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, 
podziękował radnym i zaproszonym gościom za uczestniczenie w obradach. 
Po wyczerpaniu porządku obrad, zamknął XXXVIII sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie o godz. 12:30. 

 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula Szyszło                          Leszek Waszkiewicz 

 
 
 
 
 
 
 
 


